
Wijziging statuten stichting Katholiek en Openbaar Primair Onderwijs Schijndel   

Van de onderstaande vragen zijn er feitelijk maar drie vragen (3, 6 en eerste deel van 8) die betrekking hebben op de toezichthoudende taak van de 

gemeente ten aanzien van het bestuur van het openbaar onderwijs. De overige vragen hebben allemaal betrekking op zaken, die niet tot de 

verantwoordelijkheid van de gemeente behoren, maar tot die van SKOPOS. Beantwoording van deze vragen heeft dan ook door SKOPOS 

plaatsgevonden. 

De bevoegdheden van de raad ten aanzien van het toezicht op het bestuur van het openbaar onderwijs zijn uitermate beperkt. Dat is ook in lijn met het 

op afstand zetten c.q. onderbrengen van het openbaar onderwijs bij een stichting. 

Voorts past dit ook in de gedachtegang van het Rijk om het openbaar onderwijs zoveel mogelijk gelijk te trekken met het bijzonder onderwijs als het gaat 

om het toezicht op het bestuur.  

Fractie Vragen Antwoorden 

D66 1. Aanleiding voor het voorstel is het mogelijk maken van een 

professionaliseringsslag die binnen de gehele organisatie gaande is.  

 Wat wordt bedoeld met “professionaliseringsslag”?  Wat zal er beter 

worden, door de nieuwe structuur en werkwijzen?  

 Wat zijn knelpunten of werkwijzen binnen de huidige structuur, die een 

adequaat en slagvaardig werken van de algemeen directeur of 

stichtingsbestuur verhinderen?  

Antwoorden SKOPOS: Het bestuur wordt 

geprofessionaliseerd en het intern toezicht kan 

beter gericht worden uitgeoefend. Een 

professioneel bestuurder is deskundiger en 

slagvaardiger dan in de huidige situatie kan worden 

geboden (SKOPOS sluit met deze structuur aan bij 

het model waarvoor in de sector de overgrote 

meerderheid (= ≥64%) al gekozen heeft.) Intern 

toezichthouders (vrijwilligers) kunnen zich focussen 

op de taak van intern toezicht en worden niet belast 

met afgeleide bestuurlijke verantwoordelijkheid. 

Kortom: er kan beter worden bestuurd en beter 

toezicht worden gehouden. 

D66 2. Wat zijn de overwegingen om te kiezen voor een College van Bestuur 

met één persoon? Wat betekent deze keuze voor een aantal formele 

aspecten, zoals de openbaarheid van vergaderingen van het College van 

Bestuur? 

Antwoorden SKOPOS: In de huidige situatie is er 

ook één algemeen directeur en dat volstaat 

(adequaat qua span of control en conform 

normering Bestuurders-CAO). Bij een bredere 

bezetting van een college van bestuur zou onnodig 

geld aan het primaire proces worden onttrokken. Er 

worden voorzieningen getroffen die moeten borgen 



dat  informatie vanuit de organisatie bij de raad van 

toezicht terecht kan komen buiten de bestuurder 

om (overleg met GMR en MT). Eén bestuurder 

vergadert logischerwijs niet zodat ‘openbaarheid 

van vergaderingen’ niet aan de orde is (in de 

huidige situatie waren bestuursvergaderingen in 

theorie openbaar maar werden nooit door 

buitenstaanders bijgewoond). 

D66 3. In artikel 4 wordt opgenomen dat de gemeenteraad, overeenkomstig de 

wet en de statuten, toezicht houdt op de stichting, voor zover het de 

openbare school/scholen betreft. Op welke wijze krijgt deze 

toezichthoudende taak door de raad in de praktijk inhoud en vorm?   

Het toezicht wordt conform de bepalingen van 

artikel 117 WPO op de volgende wijze vorm en 

inhoud gegeven: 

 De raad voert overleg met college van bestuur 

van SKOPOS overleg over jaarrekening en 

begroting; 

 Aan de raad wordt het jaarverslag van 

SKOPOS ter kennisname gebracht, waarbij in 

ieder geval aandacht wordt geschonken aan de 

wezensken-merken van het openbaar 

onderwijs; 

 De raad dient een wijziging van de statuten 

goed te keuren; 

 In geval van ernstige taakverwaarlozing door 

SKOPOS of handelen in strijd met de wet, voor 

zover het openbaar onderwijs betreft, neemt de 

raad de maatregelen die hij nodig acht om de 

continuïteit van het onderwijsproces te 

waarborgen voor zover het openbaar onderwijs 

betreft. 

D66 4. Het raadsvoorstel bevat geen implementatieparagraaf. Op welke wijze 

wordt de implementatie georganiseerd? Hoe komt de samenstelling van 

Antwoorden SKOPOS: Het voormalige bestuur 

heeft een competentieprofiel voor de bestuurder 



de eerste Raad van Toezicht tot stand? Hoe is de selectie en benoeming 

van de eerste bestuurder georganiseerd? Gaat de implementatie gepaard 

met een wijziging in de functie-inschaling (of wat wordt het verschil in 

inschaling tussen de  algemeen directeur en de bestuurder? En zo ja, zijn 

de financiële consequenties dan al in de (meerjaren)begroting 

meegenomen?  

opgesteld en de zittende algemeen directeur 

daaraan getoetst. Daarbij is het advies van de 

GMR betrokken. Er is geconcludeerd dat de 

zittende algemeen directeur over de gewenste 

bestuurlijke competenties beschikt (bij diens 

werving was hier reeds op gelet). Voor bestuurders 

in het PO geldt een eigen CAO; inschaling van de 

algemeen directeur in de bestuurdersfunctie leidt 

niet tot hogere inschaling of meerkosten. 

Het voormalige bestuur heeft een 

competentieprofiel voor de leden van de rvt 

opgesteld. Daarbij is het advies van de GMR 

betrokken. Van de zittende bestuursleden hebben 

twee leden gemeend daaraan te voldoen en 

hebben zich (na collegiale toetsing) kandidaat 

gesteld voor de eerste raad van toezicht. Voor drie 

andere zetels vindt nu externe (en openbare) 

werving plaats. 

De financiële consequenties zijn meegenomen in 

de lopende en meerjarenbegroting. 

D66 5. De Raad van Toezicht kent twee commissies. Er is geen commissie voor 

het onderwijs- en kwaliteitsbeleid terwijl deze wel belangrijk zijn als 

criteria voor het toezicht (artikel 7, lid 3). Waarom is er voor gekozen om 

het toezicht op het onderwijs- en kwaliteitsbeleid niet in een commissie te 

beleggen?  

Antwoord SKOPOS: In onderwijsorganisaties 

komen onderwijscommissies relatief minder voor 

omdat de hele raad van toezicht dit als regel tot het 

eigen aandachtsgebied rekent. Het is echter niet 

uitgesloten dat de raad van toezicht in nieuwe 

samenstelling alsnog voor instelling van zo’n 

commissie kiest. 

D66 6. Bij de samenstelling van de Raad van Toezicht (bijlage bij bijlage 5) staat 

dat ”wordt gestreefd naar een diversiteit die recht doet aan de 

verscheidenheid van katholieke en openbare scholen binnen de stichting 

Verwezen wordt naar de in het raadsvoorstel 

opgenomen kanttekeningen 1 en 2.  Let wel, voor 

zover de raad mogelijkheden heeft om te borgen 



en de pluriformiteit in de samenleving”. Nu bepaalt de Raad van Toezicht 

zelf het aantal leden binnen de grenzen van ten minste drie en ten 

hoogste zeven leden en tevens benoemt de Raad van Toezicht de eigen 

leden (statuten artikel 12). Wat zijn de mogelijkheden van de gemeente 

en/of raad om te borgen dat de verscheidenheid daadwerkelijk 

vertegenwoordigd is?   

dat de verscheidenheid daadwerkelijk 

vertegenwoordigd is, heeft dit uitsluitend betrekking 

op het openbaar onderwijs c.q. openbare school en 

niet op de katholieke scholen.  

D66 7. De leden van de RvT ontvangen een jaarlijkse vergoeding, conform 

artikel 12 van het reglement. Hoe hoog is op dit moment de vergoeding 

voor bestuursleden? Als de vergoeding in de nieuwe situatie hoger is, wat 

is dan de dekking van de stijging van kosten?  

Antwoorden SKOPOS: De huidige vergoeding voor 

de leden van het algemeen vrijwilligers bestuur is 

zeer beperkt en is een onkostenvergoeding en 

klein bedankje. 

De honorering van de raad van toezicht-leden ligt 

op het gemiddelde in de sector en nog ruim onder 

hetgeen de honoreringsleidraad van de landelijke 

vereniging van toezichthouders in het onderwijs 

(VTOI) aanbeveelt. De (lichte) stijging van kosten 

kan worden gedekt uit de reeds begrote uitgaven 

voor bestuur en toezicht en zijn, zoals eerder 

aangegeven, al meegenomen in de lopende en 

meerjarenbegroting. 

D66 Meierijstad heeft openbare scholen in twee verschillende stichtingen: SAAM 

en SKOPOS. Zo kent SAAM een College van Bestuur van twee personen 

terwijl SKOPOS er één heeft.  

 Wat zijn de belangrijkste verschillen tussen SAAM en SKOPOS, voor wat 

betreft de rol van de gemeente i.c. de raad?  

 Is er afstemming over het openbaar onderwijs in Meierijstad tussen beide 

organisaties? 

 Zo ja, kan toegelicht worden waarover en hoe de afstemming gaat? 

 Zo nee, waarom niet?  

Voor wat betreft de belangrijkste verschillen wordt 

verwezen naar de in het raadsvoorstel opgenomen 

kanttekening 1. 

Antwoorden SKOPOS: SAAM voert het bevoegd 

gezag over 28 scholen in zes gemeenten, 

SKOPOS over 7 scholen in één gemeente. 

Beide stichtingen zijn samenwerkingsstichtingen en 

de statuten voldoen aan art. 17 Wet Primair 

Onderwijs (ook wat betreft de rol van de 

gemeente). 



De beide besturen treffen elkaar collegiaal in 

formele en informele overleggen als BoVo- en LEA-

overleggen. Er is binnen BoVo sprake van het 

uitwisselen van kennis en ervaringen in algemene 

zin en de afstemming van de overgang PO naar 

VO. Binnen de LEA-overleggen vindt overleg plaats 

tussen gemeente en onderwijs-organisaties over 

bijv. onderwijsachterstanden, IHP of andere 

gerelateerde (gemeentelijke) beleidszaken. 

 


